
 1

PROTOKÓŁ  NR  XVII/12 
 

obrad Sesji Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą    
odbytej  17 maja 2012 roku 

 
 
XVII Sesja Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą  została zwołana przez 

Przewodniczącego  Rady Miasta Tadeusza Łysiaka.  
W sesji Rady Miasta na ogólny stan 15 radnych, udział wzięło 14 radnych. 
(listy obecności radnych oraz gości stanowi załączniki nr 1 do protokołu).  
 
Porządek obrad sesji przewidywał : 
1. Sprawy  regulaminowe 

a) otwarcie sesji, 

b) przyjęcie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołów z ostatnich sesji: Nr XV/12 z 29.03.2012r., Nr XVI/12 z 
19.04.2012r. 

2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 

3. Plany rozwojowe K-S SSE i zakładów w strefie. 

4. Informacja z działalności za rok 2011 r. oraz plany działalności Kostrzyńskiego 
Towarzystwa Budownictwa Społecznego  Sp. z o.o. 

5. Informacja o działalności Kostrzyńskiego Centrum Kultury, Miejskiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji za 2011 rok. 

6. Podjęcie uchwał w sprawach : 

a) zmiany uchwały budżetowej Miasta Kostrzyn nad Odrą na 2012 rok                
(druk nr 1), 

b) zaciągnięcia przez miasto Kostrzyn nad Odrą kredytu długoterminowego na 
finansowanie planowanego deficytu budżetu miasta Kostrzyn nad Odra w roku 
2012 oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań (druk nr 2),  

c) zmieniająca uchwałę w sprawie statutu Kostrzyńskiego Centrum Kultury (druk 
nr 3), 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia statutu Miejskiej Biblioteki 
Publicznej w Kostrzynie nad Odrą (druk nr 4), 

e) wyrażenia zgody na udzielanie bonifikaty od opłat z tytułu przekształcenia 
prawa użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości 
zabudowanych budynkami mieszkalnymi albo przeznaczonych pod tego 
rodzaju zabudowę, określenia warunków udzielania bonifikaty oraz stawki 
procentowej (druk nr 5), 

f) przyjęcia zaktualizowanego dokumentu pn. „Program usuwania wyrobów 
zawierających azbest dla miasta Kostrzyn nad Odrą  na lata 2009 - 2032”                    
(druk nr 6), 
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g) przyjęcia  Regulaminu dofinansowania ze środków budżetu Miasta zadań z 
zakresu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu miasta Kostrzyn nad 
Odrą  przy udziale funduszy uzyskanych z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Zielonej Górze w roku 2012 (druk nr 7), 

h) współdziałania Miasta Kostrzyn nad Odrą z Powiatem Gorzowskim w zakresie 
realizacji wspólnego projektu o nazwie „Budowa warsztatów zawodowych przy 
Regionalnym Centrum Edukacji Ponadgimnazjalnej – Zespole Szkół im. Marii 
Skłodowskiej-Curie w Kostrzynie nad Odrą” (druk nr 8), 

7. Interpelacje i wnioski. 

8. Sprawy różne. 

 
Przewodniczący Rady Miasta Tadeusz Łysiak o godz. 14.00 dokonał otwarcia obrad 
sesji w sali Europejskiego Centrum Spotkań Seniorów i Osób Niepełnosprawnych oraz  
Kostrzyńskiego Centrum  Wspierania  Biznesu.   
 
Po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w 
posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 
15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych  decyzji. 
 
Następnie przystąpiono do przyjęcia porządku obrad sesji. Przewodniczący Rady             
T. Łysiak wprowadził autopoprawkę do porządku obrad sesji  polegającą na : 

1) wykreśleniu z porządku obrad sesji,  zgodnie z wnioskiem obu Komisji Rady 
Miasta,  projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielanie bonifikaty od 
opłat z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności 
nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi albo przeznaczonych pod 
tego rodzaju zabudowę, określenia warunków udzielania bonifikaty oraz stawki 
procentowej druk nr 5), 

2) wprowadzeniu projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie statutu 
Kostrzyńskiego Centrum Kultury (druk nr 3a)  zamiast poprzedniego projektu 
uchwały oznaczonego  drukiem nr 3. 

 
Naczelnik Wydz. Marzena Brenk-Sułkowska uzasadniając wprowadzenie zmiany do 
projektu uchwały wyjaśniła, że dodatkowo uległ zmianie adres pracowni plastycznej 
„meszuge”, która została przeniesiona z budynku przy ulicy Kościuszki do budynku 
przy ul. Kopernika 1. 
 
Obrady sesji opuściła Radna B. Gęzikiewicz, a więc stan Rady liczył 13 radnych. 
 
W związku z tym, iż nie zgłoszono więcej zmian do porządku obrad sesji, 
Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji kolejnego porządku obrad sesji, tj. 
przyjęcie protokołów z ostatnich sesji: Nr XV/12 z 29.03.2012r., Nr XVI/12 z 
19.04.2012r. 
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Przewodniczący Rady T. Łysiak poddał pod głosowanie przyjęcie protokołów z sesji : 
1) Nr XV/12 z 29.03.2012r. - Rada Miasta 13 głosami „za”, przyjęła protokół. 
2) Nr XVI/12 z 19.04.2012r. - Rada Miasta 10 głosami „za”, przy 3 

„wstrzymujących się” przyjęła protokół. 
 

Na obrady sesji przybyła  Radna B. Gęzikiewicz, a więc stan Rady liczył 14 radnych. 
 
2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 
 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie od 29 marca  2012 r. do 17 
maja 2012 r. przedstawił Burmistrz Miasta Andrzej Kunt  (sprawozdanie z działalności 
Burmistrza stanowi załącznik nr 3 do protokołu). 

 
Radna B. Gęzikiewicz prosiła o wyjaśnienie, na czym polega sporne 

postępowanie o ustalenie warunków zabudowy dla budowy budynku handlowo-
wystawienniczego na terenie Spółdzielni Mieszkaniowej Morena w rejonie 
Bricomarche i Netto. 
 
Naczelnik Wydz. GPiOI Pani M. Kraszewska poinformowała, iż wpłynął wniosek 
inwestora w sprawie wybudowania pawilonu wystawienniczego na przedmiotowym  
terenie. W postępowaniu, po wydaniu decyzji o warunkach zabudowy, ustalono strony 
postępowania, którymi są, oprócz Spółdzielni Mieszkaniowej, mieszkańcy sąsiedniego 
bloku. W trakcie czynności wpłynął wniosek o uwzględnienie uwag i wniosków 
mieszkańców w wydawanej decyzji. Naczelnik Wydziału przedstawiła procedurę 
postępowania administracyjnego w sprawie wydania decyzji o warunkach zabudowy. 
Dodała, iż sformułowanie sporne postępowanie, wynika z tego, iż strona postępowania 
złożyła wniosek już na etapie wstępnym. 
 
Radny M. Jaszcz zwrócił się o udzielenie odpowiedzi na temat :  

1) Wyników kontroli KKP „Celuloza” przeprowadzonej przez pracowników 
Wydz. Oświaty, Kultury i Opieki UM oraz wysokości zobowiązań  Klubu w 
stosunku do miasta. Radny zapytał również, czy prowadzone są rozmowy w 
sprawie zgłoszenia KKP ”Celuloza” do przyszłorocznych rozgrywek 
piłkarskich ? 

2) Rozmów prowadzonych na temat tworzenia powiatu kostrzyńsko-słubickiego 
podczas debaty odbytej u Prezydenta Gorzowa T. Jędrzejczaka z udziałem 
Burmistrza Miasta. 

3) debaty odbytej 16 maja br.  w sprawie oddłużenia byłego szpitala, w której 
uczestniczył Przewodniczący Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą. Radni prosił o 
przedstawienie sprawozdania z debaty, w tym  podania osób uczestniczących w 
spotkaniu.  

 
Burmistrz Miasta A. Kunt wyjaśnił, że kontrola  KKP „Celuloza” został przedłużona 
decyzją Burmistrza, ponieważ konieczna jest kontrola w szerszym zakresie,  a więc nie 
ma jeszcze żadnych wniosków do przedstawienia. Odnośnie zgłoszenia do rozgrywek, 
Burmistrz wyjaśnił, iż nie posiada takich informacji.  Udzielając odpowiedzi na 
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kolejne pytanie Radnego, wyjaśnił, iż spotkanie odbyło się na  zaproszenie Prezydenta 
Gorzowa T. Jędrzejczaka, w którym uczestniczył również Burmistrz Miasta Słubic. 
Burmistrz stwierdził, iż rok 2013-2014 będzie odpowiednim czasem, aby w 
uzasadnionych przypadkach dokonywać zmian w podziale  administracyjnym kraju,  a 
w szczególności w zakresie ustanowienia powiatów w 1998 r. Burmistrz stwierdził, iż 
dokonanie zmian administracyjnych staje się coraz bardziej realne, a więc należy 
zabiegać o to, aby te zmiany dotknęły nas w sposób przez nas zaplanowany. Dodał, iż 
rząd zachęca do tego typu działań, wprowadzając 5% wzrost dochodów budżetu 
powiatów, które się połączą w wyniku porozumienia społecznego. Burmistrz 
przypomniał, iż temat utworzenia powiatu nadodrzańskiego istnieje co najmniej od 
roku 2002. Stwierdził, że miasto Kostrzyn z pozostałymi gminami powiatu nie stanowi 
wspólnoty, a działanie zgodnie z ideą samorządową polega właśnie na wspólnym 
działaniu samorządów. Natomiast w przypadku regionu nadodrzańskiego, czy też 
kostrzyńsko-słubickiego, są gminy, między innymi Gubin, które wyrażają 
zainteresowane przystąpienia do tego pomysłu. Burmistrz przedstawił procedurę 
składania wniosku do Rady Ministrów o dokonanie zmian administracyjnych. 
 
Przewodniczący Rady T. Łysiak odpowiadając na zapytanie Radnego M. Jaszcza 
przedstawił informację na temat spotkania zorganizowanego przez Starostwo 
Powiatowe. Przewodniczący Rady poinformował, iż zaproszenie na debatę zostało 
wystosowane do Premiera RP, Ministra Finansów, Ministra Zdrowia i wszystkich 
posłów z województwa lubuskiego. W debacie udział wzięli: Starosta Powiatu J. 
Kruczkowski, Wicestarosta Powiatu G. Tomczak, Skarbnik Powiatu,  
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu, Przedstawiciele Związków Zawodowych z 
byłego SPZOZ, Przedstawiciele Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze, 
Wicewojewoda Lubuski Jan Świrepo,  Posłanka na Sejm Pani Sibińska  i Pani 
Rafalska, Dyrektor  Biura Poselskiego Bożeny Sławiak, Kancelaria Prawna Pani E. 
Kukier, Adam Roślewski  Prezes spółki Know How – Nowy Szpital. W pierwszej 
części spotkania Starosta J. Kruczkowksi przedstawił historię zadłużenia szpitala w 
Kostrzynie nad Odrą. Natomiast  Wicestarosta G. Tomczak w układzie tabelarycznym 
przedstawił narastanie długu, który wynosi 131 mln zł., z czego 100 mln zł.  stanowi 
dług szpitala, 30 mln zł zadłużenie powiatu, a zobowiązania pracownicze wynoszą              
6 mln zł.  Na spotkaniu wyjaśniono, że ze względów prawnych nie ma możliwości 
rozwiązania problemu zadłużenia, a w szczególności zobowiązań pracowniczych. 
Przewodniczący poinformował, iż Powiat stwierdził, że sprzedaż obiektów szpitala  
dla Spółki Know How, był jednym wyjściem ratowania szpitala. Niestety  nowy 
właściciel, czyli niepubliczny zakład nie mógł uczestniczyć rządowym w planie „B” 
oddłużenia szpitali.  W takiej sytuacji środki w wysokości 300-400 mln zł. pochodzące 
z programu rządowego przekazane na oddłużenie szpitali z województwa lubuskiego 
zostały zwrócone do budżetu państwa. Nadmienił, iż na spotkaniu poruszono również 
kwestię postawienia w stan likwidacji szpitala i spłacania zadłużenia przez Powiat. W 
obecnej sytuacji, ze względów formalno-prawnych, powiat nie może zaciągnąć 
kredytu na spłacenie zadłużenia, a więc również na spłatę zobowiązań pracowniczych. 
Dodał, że decyzję o likwidacji powiatu podejmuje premier, którą przekazuje do 
Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji. Wówczas następuje spłata zobowiązań 
wobec wszystkich wierzycieli, a więc również dla ZUS, które nie mogą być umorzone. 



 5

W związku z powyższym jedynym rozwiązaniem jest stworzenie nowych ram 
prawnych do oddłużenia kostrzyńskiego szpitala i kilkudziesięciu innych w Polsce, 
ponieważ w obecnej sytuacji, nic nie można zrobić. Dodał, iż Powiat wyasygnował w 
budżecie  kwotę tylko 150 tys. zł. na spłatę zobowiązań pracowniczych, co stanowi 
niewiele przy zadłużeniu 6 mln zł.  Poinformował, iż Pani Poseł Rafalska 
przedstawiała sprawę kostrzyńskiego szpitala w Sejmie, co nie spotkało się z 
zainteresowaniem innych posłów. 
 
Radny M. Jaszcz stwierdził, iż z wypowiedzi Przewodniczącego Rady wynika, że 
jedynym sposobem na oddłużenie kostrzyńskiego szpitala jest wprowadzenie przez 
rząd ustawowych rozwiązań.   
 
Radny M. Tatarewicz nawiązując do stwierdzenia, że zlikwidowanie powiatu nie 
rozwiąże problemu, przypomniał sytuację, w której miasto poręczało kredyt dla 
szpitala. Wówczas ze strony władz powiatowych podały argumenty, że kredyt dla 
szpitala gwarantuje powiat, natomiast zobowiazania w ramach powiatu, w przypadku 
jego likwidacji gwarantuje państwo. Radny zapytał, czy w tej kwestii nastąpiły  jakieś 
zmiany? 
 
Burmistrz Miasta A. Kunt wyjaśnił, iż w momencie zakończenia procesu likwidacji 
SPZOZ, zgodnie z prawem wszystkie zobowiązania przechodzą na Powiat. W tym 
momencie Regionalna Izba Obrachunkowa wykonuje swoje obowiązki, a Premier 
wprowadza komisarza do jednostki samorządowej, co prowadzi do likwidacji powiatu.  
Burmistrz stwierdził, iż  w Polsce nie było jeszcze takiego incydentu, a więc nie są 
znane kolejne etapy tego procesu. Dodał, iż likwidacja powiatu może również nastąpić 
na skutek zmian administracyjnych kraju. Podsumowując, stwierdził, iż w obu 
przypadkach nie ma odpowiedzi, zarówno ze strony prawników, co stanie się z byłym 
SPZOZ i jego zadłużeniem. 
 
Radny K. Wojtala dodał, iż należy przypomnieć, że kilku radnych poprzedniej 
kadencji przyczyniło się do tego, że budynki kostrzyńskiego szpitala zostały sprzedane 
za kwotę 7 mln zł., a więc o 2 mln zł. więcej niż w wersji pierwotnej. Na wniosek 
kostrzyńskich radnych Wojewoda Lubuski, po ponownym rozpatrzeniu, unieważnił 
uchwałę Rady Powiatu w sprawie wyceny nieruchomości szpitala.  
 
Radny K. Wojtala zwrócił się o wyjaśnienie, dlaczego tak nieskomplikowane zadanie, 
jak wymiana piasku w  piaskownicach zlecono firmie z Witnicy. 
 
Burmistrz A. Kunt wyjaśnił, iż zgodnie z ustawą o zamówieniach publicznych 
przeprowadzane są zapytania o cenę, a więc oferta firmy z Witnicy była 
najkorzystniejsza.  
 
Radny K. Wojtala był zdania, że tego rodzaju zlecenie powinna wykonać macierzysta 
firma, jak Miejskie Zakłady Komunalne, ponieważ spełnia warunki do tego typu prac. 
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3. Plany rozwojowe K-S SSE i zakładów w strefie. 

 
Informacje na temat realizacji zadań Kostrzyńsko-Słubickiej SSE S.A w roku 2011 
oraz planów na 2012 przedstawił dyrektor marketingu K-S SSE pan A. Kail 
(informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu).  

 

Przewodniczący Rady T. Łysiak pogratulował bardzo dobrych wyników, jakie 
osiągnęła K-S SSE przy zaangażowaniu niewielkiej grupy pracowników 
zatrudnionych w siedzibie strefy. 
 
Radny M. Jaszcz zwrócił się z pytaniem, czy inwestorzy wyrażali zainteresowanie 
nabyciem nieruchomości położonych przy drodze KN4- drogi dojazdowej do 
Kompleksu nr 2. 
 
Pan A. Kail odpowiedział, iż K-S SSE przyjęła strategię przygotowywania terenów dla   
potencjalnych inwestorów, ponieważ na rynku istnieje duża konkurencja ze strony 
innych krajów. Obecnie prowadzone są rozmowy z trzema inwestorami 
zainteresowanymi tym terenem. Pan A. Kail stwierdził, iż nawet w sytuacji braku 
inwestora, kolejny odcinek tej drogi będzie wykonany. Również w tym kierunku 
zostaną pociągnięte  rurociągi, wodociągi, gaz oraz zostanie wybudowana trafostacja.   
 

4. Informacja z działalności za rok 2011 r. oraz plany działalności 
Kostrzyńskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego  Sp. z o.o. 

 

Prezes Kostrzyńskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego  Sp. z o.o. Pan 
Leszek Statkiewicz przedstawił informację z działalności Spółki za rok 2011 r. oraz 
plany KTBS Sp. z o.o. (informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 
 
Radny M. Borowski odnosząc się do zapisu ujętego w informacji pisemnej na temat 
działalności i planów Spółki, zapytał o wysokość  i termin wniesienia wkładu 
pieniężnego w celu podniesienie kapitału zakładowego spółki ? 
 
Prezes L. Statkiewicz wyjaśnił, iż przewidywane działania Zarządu Spółki nie dotyczą 
roku 2012, tylko szerszych perspektyw czasowych, a więc zadań niezbędnych do 
realizacji w przyszłości. Dodał, iż podniesienie kapitału spółki zależne jest od 
określenia potrzeb miasta w zakresie  budownictwa mieszkaniowego i środków 
budżetowych. Spółka posiada teren przygotowany pod inwestycję, ale nie ma środków 
na budowę. 
 

5. Informacja o działalności Kostrzyńskiego Centrum Kultury, Miejskiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji za 2011 rok. 
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Dyrektor Kostrzyńskiego Centrum Kultury Pan Zdzisław Garczarek przedstawił 
informację z działalności KCK za 2011 rok (informacja stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu). 

 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Pan Zygmunt Mendelski  przedstawił 
informację z działalności MOSiR za 2011 rok (informacja stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu). 

 

Radny M. Jaszcz zwrócił się o przedstawienie zasad korzystania z kortów tenisowych i 
przychodów uzyskiwanych z tego tytułu. 

 

Dyrektor  Zygmunt Mendelski  wyjaśnił, iż po 30 dniach funkcjonowania kortów, na 
skutek zalania wód gruntowych, obiekty sportowe uległy zniszczeniu. Dodał, iż po  
osuszeniu tych terenów, przy pomocy straży pożarnej, stwierdzono, iż korty tenisowe 
nie nadają się do dalszego użytkowania. W związku powyższym we własnym zakresie 
tzw. „sposobem gospodarczym” dokonano naprawy nawierzchni kortów. Dyrektor 
poinformował, iż opracowany cennik korzystania z kortów jest bardzo atrakcyjny dla 
mieszkańców.  

 

Radny A. Żołna uzupełniając wypowiedź Dyrektora poinformował, iż w ramach 
obowiązków pracownika MOSiR odpowiada także za udostępnianie kortów 
tenisowych.  Dodał, iż powyższe czynności wykonuje również w godzinach 
prowadzenia szkoleń w zapasach. Do dyspozycji osób zainteresowanych, które 
wcześniej dokonają zgłoszenia,  są siatki i  rakiety. Nadmienił, iż wpływy z 
udostępniania  kortów tenisowych nie przekroczyły kwoty 1000 zł.  

 

Radna K. Żołna prosiła o przedstawieni informacji na temat wykorzystania i kosztów 
ponoszonych na utrzymanie lokalu mieszkalnego znajdującego się na terenie MOSiR.  

 

Dyrektor Z. Mendelski wyjaśnił, iż lokal mieszkalny nie jest użytkowany, ponieważ 
jest w bardzo złym stanie technicznym. Dodał, iż cały budynek, w którym znajdują 
pomieszczenia pracowników obsługi oraz mieszkanie, wymaga remontu i poniesienia 
nakładów finansowych. W związku z powyższym zwrócił się do Rady Miasta o środki 
finansowe na remont całego obiektu. Dyrektor stwierdził, iż baza MOSiR ulega 
dewastacji i wymaga nadzoru, a w szczególności  w godzinach  nocnych. Dlatego też 
zwrócił się władz Miasta o podjęcie działań zmierzających do zasiedlenia lokalu 
mieszkalnego znajdującego przy MOSiR. 

 

Radny M. Tatrewicz zwrócił się o przedstawienie priorytetów inwestycji sportowych  
MOSiR na kolejne lata. 
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Dyrektor Z. Mendelski przedstawił wykaz imprez sportowych, które odbyły się już w 
2012 r. na terenie i przy udziale MOSiR, oraz plan i założenia do końca br.  

 

Radny M. Tatarewicz zwrócił uwagę, iż jego pytanie dotyczyło potrzeb materialnych  i 
inwestycji sportowych MOSiR-u. 

 

Dyrektor Z. Mendelski odpowiedział, iż przed wszystkim nakładów finansowych 
wymaga hala sportowa przy ul. Wojska  Polskiego. Dyrektor zwrócił uwagę, że 
oświetlenie hali sportowej jest bardzo energochłonne, co wiąże się z ponoszeniem 
wysokich kosztów. Kolejną inwestycją jest remont basenu rekreacyjnego dla dzieci, w 
którym konieczna jest wymiana niecki basenu. Natomiast na terenie bazy przy ul. 
Niepodległości remontu wymaga bieżna żużlowa.    

 

Burmistrza Miasta A. Kunt również stwierdził, iż po konsultacji z Dyrektorem MOSiR 
uznano, iż najpilniejszą potrzebą jest remont basenu.  Niestety jeszcze w tym roku 
niecka basenu zostanie tylko połatana. Natomiast we wrześniu złożony zostanie 
wniosek do programu rozwoju i poprawy infrastruktury rekreacyjnej oraz sportowej o 
dofinansowanie remontu basenu.  W drugiej kolejności zadaniem inwestycyjnym 
będzie hala sportowa przy ul. Wojska Polskiego.  

 

 

6. Podjęcie uchwał. 

 
a) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Kostrzyn nad Odrą 

na 2012 rok  (druk nr 1), 
 
Przewodniczący Rady T. Łysiak poinformował, iż obie Komisje Rady Miasta 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  
 
Następnie Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie projekt uchwały.  
Rada Miasta w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, - podjęła Uchwałę Nr XVII/128/12,  która stanowi załącznik nr  7 do protokołu. 
 

 

b) Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia przez miasto Kostrzyn nad Odrą kredytu 
długoterminowego na finansowanie planowanego deficytu budżetu miasta 
Kostrzyn nad Odra w roku 2012 oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań 
(druk nr 2),  

 
Przewodniczący Rady T. Łysiak poinformował, iż obie Komisje Rady Miasta 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  
 
Następnie Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie projekt uchwały.  
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Rada Miasta w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, - podjęła Uchwałę Nr XVII/129/12,  która stanowi załącznik nr  8 do protokołu. 

 

c) Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie statutu Kostrzyńskiego Centrum 
Kultury (druk nr 3a), 

 
Przewodniczący Rady T. Łysiak poinformował, iż obie Komisje Rady Miasta 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  
 
Następnie Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie projekt uchwały.  
Rada Miasta w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, - podjęła Uchwałę Nr XVII/130/12,  która stanowi załącznik nr  9 do protokołu. 

 

 

d) Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie przyjęcia statutu Miejskiej 
Biblioteki Publicznej w Kostrzynie nad Odrą (druk nr 4), 

 
Przewodniczący Rady T. Łysiak poinformował, iż obie Komisje Rady Miasta 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  
 
Następnie Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie projekt uchwały.  
Rada Miasta w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, - podjęła Uchwałę Nr XVII/131/12,  która stanowi załącznik nr  10 do protokołu. 

 

Obrady sesji opuści Radny A. Żołna, a więc stan Rady liczył 13 radnych. 

 

e) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia zaktualizowanego dokumentu pn. „Program 
usuwania wyrobów zawierających azbest dla miasta Kostrzyn nad Odrą  na lata 
2009 - 2032” (druk nr 6), 

 
Przewodniczący Rady T. Łysiak poinformował, iż obie Komisje Rady Miasta 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  
 
Następnie Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie projekt uchwały.  
Rada Miasta w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”, - podjęła Uchwałę Nr XVII/132/12,  która stanowi załącznik nr  11 do protokołu. 

 

 
f) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia  Regulaminu dofinansowania ze środków 

budżetu Miasta zadań z zakresu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu 
miasta Kostrzyn nad Odrą  przy udziale funduszy uzyskanych z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Zielonej Górze w roku 
2012 (druk nr 7), 
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Przewodniczący Rady T. Łysiak poinformował, iż obie Komisje Rady Miasta 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  
 
Następnie Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie projekt uchwały.  
Rada Miasta w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”, - podjęła Uchwałę Nr XVII/133/12,  która stanowi załącznik nr  12 do protokołu. 
 
 

g) Projekt uchwały w sprawie współdziałania Miasta Kostrzyn nad Odrą z Powiatem 
Gorzowskim w zakresie realizacji wspólnego projektu o nazwie „Budowa 
warsztatów zawodowych przy Regionalnym Centrum Edukacji Ponadgimnazjalnej 
– Zespole Szkół im. Marii Skłodowskiej-Curie w Kostrzynie nad Odrą”(druk nr 8), 

 
Przewodniczący Rady T. Łysiak poinformował, iż obie Komisje Rady Miasta 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  
 
Następnie Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie projekt uchwały.  
Rada Miasta w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 10 głosami 
„za”,  przy 1 „przeciwnym” i 2 „wstrzymujących się”  - podjęła Uchwałę Nr 
XVII/134/12,  która stanowi załącznik nr  13 do protokołu. 
 

7. Interpelacje i wnioski. 

 
Radny M. Borowski stwierdził, iż w związku ze zleceniem, w  ubiegłym roku, Komisji 
Rewizyjnej sprawdzenia inwestycji pn. budowa  i remonty dróg w mieście, powołano 
zespół do przeprowadzenia i przedstawienia wyników kontroli. Radny zwrócił się z 
pytaniem na jakim etapie jest to zadanie? 

 

Burmistrz Miasta A. Kunt wyjaśnił, iż obecnie trwają prace związane z 
rozstrzygnięciem wyłonienia wykonawcy, który w najbliższym czasie skontaktuje się 
z Komisją Rewizyjną. 

 

Radny M. Tatarewicz stwierdził, iż na stronie internetowej Sejmiku Lubuskiego 
zamieszczono informację o programie stypendialnym dla dzieci z rodzin ubogich, 
które osiągają  wyniki w zakresie nauk przyrodnich i matematycznych. Radny zwrócił 
uwagę, że wśród stypendystów 6/7 pochodziło z południa województwa lubuskiego, a 
1/7 z północy województwa, w tym nie było żadnej osoby z Kostrzyna. Radny zapytał, 
czy Wydz. Oświaty UM posiada informacja  na ten temat i czy jest ona  
rozpowszechniana w kostrzyńskich szkołach ? 

 

Naczelnik Wydz. OKiO Pani M. Brenk-Sułkowska wyjaśniła, że program trwa od 
kilku lat i co roku zamieszczany jest na stronach Lubuskiego Urzędu 
Marszałkowskiego. Dodała, iż przy składaniu wniosku brane są osoby, które spełniają  
kryterium z ustawy o pomocy społecznej i zdobyły szczególnie wysokie osiągnięcia. 
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W poprzednich latach treść tego programu był rozpowszechniana do szerszego grona 
odbiorców, w tym również sportowców. Poinformowała, iż beneficjentami w tym 
przypadku są szkoły, rodzice oraz organizacje pozarządowe, do których informacja 
była przekazywana w poprzednich latach.  

 

Radny M. Tatarewicz zwrócił się z prośbą, aby informację o programie stypendialnym 
po raz kolejny przekazać do kostrzyńskich szkół.  

 

Radny M. Jaszcz w związku ze zgłoszonym wcześniej wnioskiem w sprawie 
zorganizowania wizytacji  Radnych Rady Miasta w NZOZ Nowy Szpital w Kostrzynie 
nad Odrą, zwróci się do radnych o wygospodarowanie wolnego czasu na odbycie wizji 
lokalnej. 

 

Radny T. Łysiak poinformował, iż po wstępnych ustaleniach z Wicestarostą Powiatu, 
wizyta w szpitalu może odbyć się w godzinach popołudniowych. W związku z 
powyższym zwrócił się do radnych o zgłoszenie udziału w wizji lokalnej do Biura 
Rady Miasta w terminie  do końca  przyszłego tygodnia. 

 

Radny K. Wojtala ponowił apel do Radnych i Burmistrza Miasta, aby podjąć starania  
w sprawie przekazania przez Starostwo Powiatowego obiektów po byłym Zespole 
Szkół dla miasta Kostrzyn nad Odrą w ramach  rekompensaty za poręcznie kredytu dla 
Starostwa Powiatowego.  

 

Wicestarosta Powiatu G. Tomczak stwierdził, iż jest to nowa propozycja, która była 
już wstępnie  poruszana z Burmistrzem Miasta. Wicestarosta  powiedział, iż Powiat 
nie wyklucza takiej możliwości, ale najpierw należy wyczerpać całą procedurę 
związaną ze sprzedażą tej nieruchomości. Dodał, iż obecnie jest przygotowywany 
trzeci przetarg wyznaczony na 10 lipca br. Wicestarosta stwierdził, iż  w przypadku 
nierozstrzygnięcia przetargu, prawdopodobnie odbędzie się spotkanie z Burmistrzem 
Miasta w tej sprawie.   

 

Radny K. Wojtala stwierdził, iż Miasto Kostrzyn poniosło zobowiązania wynikające z  
poręczenia kredytu i  spłaciło zaciągnięty kredyt. Radny przypomniał, iż Powiat 
wówczas również składał obietnice, z których się nie wywiązał, ponieważ do dnia 
dzisiejszego do kasy Miasta nie wpłynęły żadne środki z tytułu spłaconego przez 
Miasto kredytu. Dlatego też Radny uważa, że Powiat powinien zastosować 
odpowiednie procedury i unieważnić przetarg, aby obiekty po byłej szkole przekazać 
Miastu. 

 

Wicestarosta Powiatu  G. Tomczak nawiązując do debaty na temat zadłużenia SPZOZ, 
stwierdził, iż pracownicy szpitala, stanowiący szczególną grupę z pośród ponad 
sześciuset wierzycieli, czeka na wypłatę swoich wynagrodzeń od 2007 roku.  Podczas 
debaty pracownicy szpitala stwierdzili, iż oczekują od Powiatu, że środki ze sprzedaży 
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obiektów po byłym Zespole Szkół będą przeznaczone na spłatę, w pierwszej 
kolejności, wierzytelności pracowniczych. Wicestarosta dodał, iż ustawa o finansach 
publicznych pozwala na zaciągnięcie kredytu przeznaczonego na inwestycję, ale nie 
na spłatę zobowiązań. W związku z powyższym Powiat może spłacać zobowiązania 
wyłącznie z dochodów własnych, czyli osiągniętych ze sprzedaży nieruchomości. 

 

Burmistrz Miasta A. Kunt stwierdził, iż Miasto Kostrzyn również jest jednym z 
wierzycieli SPZOZ, czyli Powiatu. Miasto spłaciło kwotę 1.132.000 zł.  w 
konsekwencji  poręczenia kredytu dla wówczas funkcjonującego SPZOZ. Burmistrz 
była zdania, iż istnieje prawdopodobieństwo nie sprzedania tych nieruchomości i 
wówczas obiekty po byłym Zespole Szkół mogłyby być przekazane w drodze 
porozumienia Miastu Kostrzyn. Zapewnił radnych, iż negocjacje w tej sprawie będą 
prowadzone w uzgodnieniu z Radą Miasta Kostrzyn nad Odrą. Burmistrz zwrócił 
również uwagę, że Powiat w przypadku uzyskania środków ze sprzedaży 
nieruchomości nie może ich przekazać na spłatę zobowiązań w roku budżetowym, ale 
dopiero w roku następnym, jako wolne środki.   

 

Radny K. Wojtala stwierdził, iż nie jest utwierdzony w przekonaniu, że Powiat ze 
sprzedaży obiektów po szkole dokona spłaty wierzytelności pracowniczych, ponieważ 
środki uzyskane ze sprzedaży nieruchomości szpitala nie były przekazane na ten cel. 

 

Wicestarosta Powiatu  G. Tomczak wyjaśnił, iż obiekty szpitala były sprzedane w 
2008 roku, w którym to prowadzono przygotowania związane z przystąpieniem do 
programu rządowego tzw. „planu B”. Wówczas złożono wymaganą dokumentację, 
aby wejść do programu, który pozwoliłby na spłatę wszystkich zobowiązań. W 
związku z powyższym nie było potrzeby, aby ze środków uzyskanych ze sprzedaży 
nieruchomości szpitala spłacać zobowiązania, tym bardziej, że problem w całości nie 
byłby rozwiązany, bo zadłużenie na koniec ubiegłego roku wynosi 102 mln zł. 
Wicestarosta sprostował wypowiedź Burmistrza, stwierdzając, że Miasto Kostrzyn nie 
jest wierzycielem Powiatu, tylko SPZOZ-u. Dodał, iż wielu prawników twierdzi, że  w 
okresie trwania procesu likwidacji nie można wybierać wierzycieli, którym będą 
spłacane zobowiązania w pierwszej kolejności. Wicestarosta stwierdził, że wierzyciele 
pracowniczy, są problemem społecznym, ponieważ są to ludzie, którzy nie otrzymali 
wynagrodzenia za swoją pracę, nie z winy Powiatu, tylko SPZOZ. Wicestarosta 
zwrócił uwagę, że poręczony przez Miasto kredyt był zaciągnięty na wypłacenie 
zasiłków dla pracowników, ponieważ komornik zajął wszystkie konta szpitala.  

  

7. Sprawy różne. 
 

Przewodniczący Rady T. Łysiak poinformował, iż obie Komisje Rady Miasta 
pozytywnie zaopiniowały propozycję (na wniosek instytucji i przedsiębiorców 
działających przy ul. Piastowskiej) wprowadzenia ograniczania czasowego postoju do 
1 godziny na parkingu przy ul. Piastowskiej i egzekwowania tego nakazu przez Straż 
Miejską. 
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W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał wniosek pod głosowanie. 
Wniosek został przyjęty 13 głosami „za”. 
 
Burmistrz Miasta A. Kunt poinformował, iż procedura wprowadzenia ograniczania 
czasowego postoju tego wniosku w życie trwa minimum dwa miesiące.  
 
 
W związku z tym, że porządek obrad XVII sesji Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą                      
kadencji został wyczerpany - Przewodniczący Rady Miasta T. Łysiak zamknął obrady 
o godzinie 17.20. 
 
Protokołowała :     Przewodniczący  Rady Miasta 
 
R. Luszawska      Tadeusz Łysiak 
 


